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ROMÂNIA 

JUDEȚUL  IAȘI 

MUNICIPIUL  PAȘCANI 

CONSILIUL  LOCAL 

P R O C E S       V E R B A L 

Încheiat, astăzi 28 aprilie 2023, în şedinţa  extraordinară 

a Consiliului  Local  al municipiului Paşcani 

 

 Ora  09,09  

Consiliul Local a fost convocat în ședință extraordinară la data 28 aprilie 2023, ora 

9,00, prin Dispoziția Primarului nr. 779/24.04.2023, a cărei anexă a fost corectată prin 

îndreptarea unei erori materiale prin Dispoziția Primarului nr. 785/27.04.2023. Consilierii au 

fost anunțați telefonic și convocați prin poștă electronică. 

Ședința ordinară începe la ora 09,09 și se desfășoară în sala de ședințe a Municipiului 

Pașcani și online prin intermediul aplicației TEAMS. 

Sedința extraordinară din 28 aprilie 2023 este înregistrată audio - video. 

Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, deschide lucrările ședinței 

extraordinare din 28 aprilie 2023, constatând că este legal constituită, din 19 consilieri în 

funcție, fiind prezenți 17. Doamnul consilier local Macovei Vlad - Andrei a ajuns la ședință și a 

participat la aceasta de la ora 09:13. 

Participă la ședință prin intermediul aplicației electronice TEAMS domnul consilier local 

Olariu Costel - Sorin. 

Participă la ședința extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Pașcani: Marius-

Nicolae Pintilie-primarul Municipiului Pașcani, Cristian Rățoi – viceprimarul Municipiului 

Pașcani, Irina Jitaru-secretar general al Municipiului Pașcani, dl. Claudiu-Mihai Bodoașcă -

administrator public, funcționari publici din cadrul Primăriei Municipiului Pașcani,  presa locală.  

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, dă cuvântul doamnei președinte 

de ședință, consilier local Spiridon Mihaela Iulia. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, dă citire Dispoziției Primarului 

nr. 779 din 24.04.2023, corectată prin Dispoziția Primarului nr. 785/27.04.2023, privind 

convocarea Consiliului Local al Municipiului Pașcani în ședința extraordinară în data de 

28.04.2023, ora 09,00, cu proiectul ordinii de zi anexa nr. 1 la dispoziție. Precizează că 

aceasta a fost comunicată către toți consilierii. Precizează că va supune la vot ordinea de zi. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Pentru: 16 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0   

 Doamnul Macovei Vlad - Andrei nu se afla în sală la momentul votului. 

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI-de la ora 9,13 - - - 

7. NEDELCU GABRIELA  X   
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8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

 

Ordinea de zi a fost aprobată. 

Se trece la punctul nr. 1 de pe ordinea de zi: 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea și completarea bugetului de 
venituri și cheltuieli al Clubului Sportiv Municipal Paşcani, pentru anul 2023 

Inițiatorul proiectului de hotărâre - Primarul Municipiului Pașcani 

 

 Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz nefavorabil 

 Comisia urbanism – aviz favorabil 

 Comisia învățământ – aviz favorabil 

  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă sunt discuții la 

acest proiect. Nefiind alte discuții, supune proiectul de hotărâre la vot. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abțineri? 

Pentru: 16 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0   

 Doamnul Macovei Vlad - Andrei nu se afla în sală la momentul votului. 

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI-de la ora 9,13 - - - 

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   



3 
*Sedința extraordinară din 28 aprilie 2023 este înregistrată audio - video.  

*Prezentul proces verbal reprezintă sinteza dezbaterilor care au avut loc în cadrul ședinței și modul în care și-a exprimat votul 

fiecare consilier local, conform art. 138 alin. (13) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ 

17. VÎRLAN MIHAI X   

 

Proiectul a fost aprobat. Se trece la punctul nr. 2 de pe ordinea de zi: 

 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea și completarea Bugetului 

centralizat al instituțiilor și activităților finanțate din venituri proprii și subvenții pentru 

anul 2023 (Sursa G) 

Inițiatorul proiectului de hotărâre – Primarul Municipiului Pașcani 

 

 Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz favorabil 

 Comisia urbanism – aviz favorabil 

 Comisia învățământ – aviz favorabil 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă sunt discuții. 

Nefiind alte discuții, supune la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? Împotrivă? 

Abțineri? 

Pentru: 17 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0    

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

 

Proiectul a fost aprobat. Se trece la punctul nr. 3 de pe ordinea de zi: 
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  3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Ghidului de finanțare 

nerambursabilă din fondurile publice ale Municipiului Pașcani, alocate pentru 

susținerea unor activități nonprofit de interes local 

Inițiatorul proiectului de hotărâre – Primarul Municipiului Pașcani 

 

 Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz favorabil 

  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă sunt discuții.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, în calitate de inițiator 

al proiectului de hotărâre a prezentat succint proiectul de hotărâre precizând că modificările 

aduse sunt cele în concordanță cu Ordonanța de Urgență nr. 83 care reglementează aceste 

finanțări.  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă sunt alte 

discuții. Nefiind alte discuții, supune la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? Împotrivă? 

Abțineri? 

Pentru: 17 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0    

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Proiectul a fost aprobat. Se trece la punctul numărul 4 de pe ordinea de zi: 
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4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea impozitelor şi taxelor locale în 

municipiul Paşcani pentru anul 2024 

Inițiatorul proiectului de hotărâre – Primarul Municipiului Pașcani 

 

Avizele comisiilor: 

 Comisia economică – aviz favorabil 

 Comisia juridică – aviz favorabil 

 Comisia urbanism - aviz favorabil 

 Comisia învățământ - aviz favorabil 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că acordă 

cuvântul domnului Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, în calitate de inițiator 

al proiectului. 

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează că față de 

propunerea inițială care a fost la dezbaterea publică, după consultările cu cei din alianța PNL - 

PRO România, au venit o parte de propuneri și a considerat că este necesar să facă o 

intervenție față de propunerea inițială, scopul principal fiind ca pentru anumite bunuri 

impozabile, să încerce să diminueze această inflație de aproximativ 14%, care a fost în anul 

trecut. Precizează că nimeni nu s-ar fi putut gândi că vor avea o astfel de inflație și înțeleg și 

dumnealor că impactul este mare. Precizează că reducerile propuse de dumnealor sunt de 

aproximativ 15-20%, aceasta însemnând o atenuare clară a inflației și cetățenii vor regăsi o 

mică reducere atunci când vor plăti aceste taxe și care îi va ajuta să treacă mai bine de 

această perioadă inflațională. Precizează că măsurile propuse de către dumnealor, care vor fi 

citite de către colegii dumnealui, atât de la PNL, cât și de la PRO România, fac referire la 

toate categoriile sociale, atât adulți, cât și pensionari, se referă la clădiri rezidențiale, cât și 

clădiri nerezidențiale. 

 Domnul Rățoi Cristian, viceprimarul municipiului Pașcani, precizează că PRO 

România s-a gândit la un amendament în ceea ce privește taxa pe clădiri. Precizează că în 

art. 1 se spunea că se aprobă impozitele și taxele în Municipiului Pașcani pentru anul 2024, 

după cum urmează, la litera b) fiind cota prevăzută la art. 457 alin. (1) din Legea 227/2015 

privind Codul fiscal, fiind stabilită la 0,1% pentru clădirile rezidențiale și clădirile anexă. 

Precizează că ceea ce doresc dumnealor să se modifice este procentul, adică nu 0,1%, textul 

urmând a fi în felul următor: se aprobă impozitele și taxele locale în Municipiul Pașcani pentru 

anul 2024, după cum urmează: litera b) - cota prevăzută la art. 457 alin. (1) din Legea nr. 

227/2015 privind Codul fiscal, se stabilește la 0,08% pentru clădirile rezidențiale și clădirile 

anexe aflate în proprietatea persoanelor fizice. 

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că și dumnealor au avut o listă 

de amendamente și crede că e bine ca domnul Rățoi să prezinte toate amendamentele, să le 

prezinte și dumnealor pe ale lor și după aceea să se treacă la procesul de vot, pentru că așa i 

se pare corect.  

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează că a rugat în cadrul Comisiei 

Economice, pe domnul Viceprimar să vină cu amendamentele scrise, deși ar fi fost corect să fi 
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fost depuse cu mult timp în urmă. Precizează că au mai avut acum câteva ședințe fix aceiași 

șmecherie, cu ghilimelele de rigoare, în sensul că, pentru a contracara amendamentele celor 

din opoziție, vin cu alte propuneri care nu sunt clare. Precizează că ele sunt citite, dar 

dumnealor nu pot studia impactul. Precizează că nu îl poate crede pe domnul primar când 

spune că este vorba de o diminuare cu 15 - 20% pentru că dumnealui nu este consecvent în 

declarații, dând exemplul conferinței de presă de ieri, în care domnul Primar se certa cu 

domnul Viceprimar și nu era de acord cu diminuările, iar astăzi a venit de parcă dintotdeauna 

dumnealui a dorit să mixșoreze taxele și impozitele. Precizează că amendamentele trebuiau 

prezentate dinainte pentru a le putea analiza. Precizează că poate amendamentele opoziției 

presupun micșorări mai mari și de ce să nu le voteze pe acelea, să se facă o comparație.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizeză că va trece 

cu vederea acuzele personale pe care le are domnul Olariu de fiecare dată la adresa 

dumnealui și va rămâne doar la subiect. Precizează că este foarte simplu pentru cineva care a 

studiat acest proiect. Precizează că propunerea a fost ca pentru persoanele fizice, la 

rezidențial, se va aplica un procent de 0,08%.  

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, spune domnului Pintile să nu îl jignească 

și îl întreabă la ce anume s-a referit când a spus că „nu pricepe”. Spune domnului Pintilie că 

trăiesc într-o democrație și ar trebui să fie niște reguli, în sensul că exact cum au venit cei din 

opoziție cu amendamente, așa trebuia să vină și dumnealui.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează că există 

posibilitatea de a se face amendamente în ședință și nu vede care este problema. 

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, întreabă de ce nu au venit cu 

amendamente clare dinainte, pentru că ieri, în conferința de presă, nu erau de acord cu 

micșorări de taxe.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, spune domnului 

Olariu că a spus și mai devreme că s-au consultat și au ajuns la o concluzie. Precizează că nu 

trebuie să se justifice cu ceea ce a spus în conferința de presă. Spune domnului Olariu că 

toată ziua merge pe acuze și pe reclamații. 

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează către domnul Primar că nu 

cere decât să se respecte legea, iar dacă nu îl interesează  și nu o face, chiar e problema 

dumnealui. Precizează că această modificare care este făcută astăzi, este făcută pe 

genunchi, în grabă, repede, doar pentru imagine. Precizează că demersul este început de ieri 

și de dimineață au spus să facă ceva ca să pară băieții ăia buni. 

 Domnul Haldan Vasile, consilier local, precizează că se bucură că domnul Vieprimar 

Rățoi Cristian a preluat amendamentele dumnealor și le prezintă și îi spune că îl așteaptă la 

PSD.  

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că domnul Haldan a punctat 

corect acest aspect, faptul că PSD a venit încă din perioada de dezbatere cu o serie de 

amendamente care au avut ca scop diminuarea efectului creșterii taxelor și impozitelor locale. 

Precizează că i-ar fi plăcut dacă era un lucru făcut din grija populației pășcănene, din grija 

comunității dumnealor și i-ar fi plăcut să aibă o consultare cu toate partidele. Precizează că 

dumnealor au depus amendamentele și dumnealor vin acum pentru că dă bine la electorat și 

preiau amendamentele. Precizează că vor vota amendamentele pentru că sunt ale 

dumnealor, dar întreabă dacă nu era mai bine ca, în momentul în care s-au făcut acele 

amendamente de către PSD, să se ajungă la un consens, să aibă o discuție constructivă în 

folosul pășcănenilor, nu să facă un joc de imagine. Precizează că ieri, domnul Bodoașcă 
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spunea că nu scapă cineva de sărăcie dacă plătește cu 50 de lei în plus sau în minus. 

Precizează că dumneaei crede că orice bănuț contează și de aceea au depus acele 

amendamente pentru a diminua taxele și impozitele locale. Precizează că vor vota toate 

amendamentele pe care le-au depus. 

 Domnul Rățoi Cristian, consilier local, spune doamnei Nedelcu că dacă ar fi fost ieri 

la comisia economică ar fi auzit că a studiat și propunerile făcute de dumnealor și o parte i s-

au părut de bun simț, iar o parte i s-au părut exagerate. Precizează că din cauza aceasta a 

considerat că este bine să facă un amendament care, spre deosebire de dumnealor, la acest 

articol de care spunea, din ce își amintește au pus cota la 0,05%.  

 Se vorbește concomitent. 

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează că ar fi corect să se supună 

la vot amendamentele celor din opoziție și după aceea, dacă domnul Viceprimar sau cineva 

de la PNL are amendamente să le facă. Roagă să fie supuse la vot amendamentele celor din 

opoziție. 

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează că din 

punctul dumnealui de vedere se poate explica în felul următor: probabil că sigur 

amendamentele propuse coincid și sunt comune, atât de la PNL cu PRO România, cât și de la 

PSD, probabil cu domnul Olariu de la PMP, iar alte amendamente nu sunt comune. 

Precizează că nu pot fi toți de acord pe o chestiune sau să fie toți în dezacord. Precizează că 

este foarte clar pentru oricine că astăzi este un amendament făcut de către un consilier local, 

acesta se referă strict la reducerea pentru persoane fizice, așa cum a fost citit de către 

domnul viceprimar, de la 0,1 la 0,008%. Precizează că pentru o mai bună înțelegere a 

lucrurilor se va supune la vot și fiecare va vota cum dorește. Precizează că oricine are 

amendamente în plus sau diferite, le poate face. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, propune să fie supus la vot 

fiecare amendament în parte, dar dacă se dorește să se dea citire întâi amendamentelor 

pentru a le discuta, vor trebui să le reia pe fiecare în parte. Precizează că va proceda cum vor 

considera colegii consilieri locali. 

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează că se întoarce la 

amendamentele făcute de către domnul consilier Rățoi și spune că dacă ar fi fost niște 

propuneri serioase, ar fi fost discutate ieri sau cu o săptămână înainte. Precizează că trebuie 

supuse la vot toate amendamentele și discutate, indiferent de la ce partid vin. 

 Domnul Grigoriu Mihai Gabriel, consilier local, precizează că, dacă a înțeles bine, 

dumnealor acum discută despre amendamentul propus de către domnul viceprimar vis a vis 

de cota de 0,08% și același amendament înțelege că este și pe lista PSD-ului. Întreabă dacă 

în opinia domnului Olariu acestea două nu sunt amendamente serioase.  

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează că nu este vorba doar de un 

amendament, ci de o listă întreagă de amendamente.  

 Domnul Pantazi Dumitru, consilier local, intervine și spune doamnei președinte de 

ședință că i s-ar fi părut corect, pentru că dumnealor au venit chiar de la afișarea acestor taxe 

și impozite locale, ar fi fost corect să le dea voie să prezinte amendamentele la acest proiect 

de hotărâre, iar după aceea dacă dumnealor veneau în consiliu cu alte amendamente, foarte 

bine chiar dacă ar coincide sau nu, dar dumnealor cu 40 de zile în urmă au ieșit și au făcut 

amendamente. Precizează că i s-ar fi părut corect să prezinte amendamentele dumnealor, 

după care ceilalți puteau să își prezinte amendamentele așa cum doreau. Roagă să i se dea 

voie să facă propunerile, să revină asupra lor, pe care le-au făcut acum 30-35 de zile în urmă 
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vis a vis de diminuarea taxelor și impozitelor locale. Precizează că după ce vor discuta 

amendamentele pot trece la procesul de vot. Mai departe prezintă amendamentele pe care 

grupul PSD împreună cu consilierul PMP le-au făcut în data de 17.03.2023, când au depus la 

Consiliul Local Pașcani și la Primăria Municipiului Pașcani o serie de propuneri de modificare 

a taxelor și impozitelor locale pentru anul 2024. Precizeză că va da citire amendamentelor 

făcute pe care le-au înaintat și în scris Consiliului Local și Primăriei Pașcani. Precizează că 

pentru taxa de salubritate dumnealor au propus pentru 2024 să fie de 12/persoană în zona 

urbană și 8lei/persoană în zona rurală, având în vedere faptul că prin planul tarifar pentru 

2023 sunt prevăzuți 10,21 de lei în zona urbană și 4,73 de lei în zona rurală, iar pentru 2024 

din planul tarifar e prevăzut 10,51 lei pe zona urbană și 4,86 lei pe zona rurală. Precizează că 

pentru celelalte taxe și impozite dumnealor au venit cu următoarea propunere: 

- la persoane fizice, cota de impozitare pe clădiri, dacă la nivel legal este între 0,08% - 0,2%, 

pe proiect s-a prevăzut 0,1%, iar propunerea dumnealor este de 0,08%, deci la minimum 

stabilit de lege. Precizează că aceasta este pentru clădiri rezidențiale. Precizează că pentru 

clădiri nerezidențiale, prevederea legală este între 0,2 și 1,3%, propunerea inițială a Primarului 

a fost de 1%, iar dumnealor vin cu propunerea de diminuare a coeficientului care se aplică la 

masa impozabilă de 0,5%. Precizează că acestea sunt amendamentele la persoanele fizice, 

pentru clădiri. 

- la persoane fizice pentru teren, precizează că prevederea legală este între 8156 și 20387, iar 

propunerea inițială a fost de 9459 de lei/ha, iar dumnealor au venit cu propunerea de 8156 de 

lei/ha, la minimul prevăzut de lege, pentru zona A. Precizează că pentru zona B prevederea 

legală este de 5790 de lei/ha până la 14222 de lei/ha, propunerea inițiatorului este de 6726 de 

lei/ha, iar propunerea dumnealor este 5790 de lei/ha, la minimul prevăzut de lege. Precizează 

că pentru zona C propunerea inițiatorului este de 4309 lei/ha, iar propunerea dumnealor este 

minim, de 3601 lei/ha. Precizează că pentru zona D propunerea inițiatorului este de 2312 

lei/ha, iar propunerea dumnealor este de 1903 lei/ha. 

- precizează că la persone juridice clădiri rezidențiale prevederea legală este între 0,08% și 

0,2%, inițiatorul a venit cu propunere de 0,1% aplicat la valoarea impozabilă, iar propunerea 

dumenalor este de 0,08% aplicată la valoarea impozabilă. 

- precizează că pentru persoane juridice, clădiri nerezidențiale prevederea legală este de la 

0,2 până la 1,3%, propunerea inițiatorului este de 1%, iar propunerea dumnealor este de 0,5% 

aplicată la valoarea impozabilă a clădirii. 

- precizeacă la terenuri, pentru persoanele juridice, inițiatorul a venit cu taxa de 9459 de lei/ha, 

iar propunerea dumnealor 8156 de lei/ha pentru zona A. Precizează că pentru zona B 

inițiatorul a propus 6726 de lei/ha, iar propunerea dumnealor este de 5690 de lei/ha. 

Precizează că pentru zona C, inițiatorul a propus 4309 lei/ha, iar propunerea dumnealor este 

3601 de lei/ha. Precizează că pentru zona D inițiatorul a propus 2312 lei/ha și dumnealor 

propun 1903 lei/ha.  

 Precizează că acestea sunt propunerile dumnealor care s-au făcut din data de 

17.03.2023 și pe care le mențin în continuare și le vor vota în consiliul local.  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că este de părere 

că ar trebui să se continue cu prezentarea tuturor amendamentelor și după aceea să se 

treacă la votul acestora, pentru că așa s-a propus mai devreme. 

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că era bine să stea la masă cu 

toții și să ajungă la un consens și să pună în armonie toate amendamentele pentru că acum 

dumnealor citesc niște cifre și probabil că nici măcar consilierii, dacă nu și-au notat, nu pot să 
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facă o comparație între ce au propus dumnealor ca și grup PSD și ce au propus cei de la PRO 

România și ce va propune PNL-ul  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că aceasta se 

face acum, că se prezintă toate amendamentele.  

 Domnul Pantazi Dumitru, consilier local, precizează că este surprins de faptul că 

până acum 24 de ore nu se puteau diminua pentru că nu ar prevede legea, că nu ar exista 

posibilitatea diminuării taxelor și impozitelor locale, ori dumnealor au argumentat că sunt și 

alte uat-uri care au redus taxele și impozitele locale pentru a reduce din impactul pe care îl va 

avea creșterea inflației și pe lângă creșterea inflației, creșterea prețurilor la energie, gaze 

naturale, transport, alimente care sunt dublu.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul municipiului Pașcani, precizează că din 

punctul dumnealui de vedere lucrurile sunt clare pentru că acum s-au prezentat pe îndelete 

propunerile care au fost făcute în perioada de dezbatere și astăzi sunt la o ședință și acum pot 

să facă amendamente care se citesc foarte clar, se aud și se notează pe hârtie și pot fi votate. 

Precizează că din punctul dumnealui de vedere nu este nici un fel de viciu de procedură sau o 

chestiune care să fie în neregulă cu metoda de abordare a acestui proiect. Precizează că 

libertatea fiecărui consilier de a face amendamente este la fel ca libertatea inițiatorului, până 

la momentul când se votează proiectul. Precizează că dumnealui ca primar se gândește să 

pună în aplicare proiectele care sunt pentru că dumnealui vine din executiv și e clar că 

gândirea dumnealui este că trebuie să facă proiectele pe care și le-au asumat în fața 

oamenilor, dar cei din consiliul local au o latură politică și fiecare își face treaba lui. Precizează 

că nu crede că este greșit dacă, chiar și în ultima zi, se înțelege care este dorința consiliului 

local, se încearcă o mediere, cumva ca lucrurile să fie clare, că unele amendamente coincid, 

altele nu coincid, dacă se dorește pot fi enunțate mai rar și domnii consilieri vor vota cum vor 

considera pentru că au această libertate. Întreabă cum vor face dacă un amendament este și 

într-o parte și în alta, dacă vor vota de două ori același amendament, că nu ar avea sens. 

Precizează că acum s-a făcut un amendament din partea domnului viceprimar, domnii 

consilieri vor analiza dacă este bine sau nu este bine și vor vota în consecință. Precizează că 

chestiunea cu democrația, cu consultarea opoziției, este o chestie care convine dumnealor 

celor din opoziție doar pentru că astăzi sunt în opoziție, dar când au fost la putere nu au făcut 

consultare pe taxe și impozite locale. Precizează că astăzi este propunerea inițială și că nu se 

mărește nici o cotă, că dumnealui în calitate de inițiator nu a mărit nimic. Precizează că și 

ceilalți când au fost la putere au trebuit să adauge inflația, iar dacă se consideră că 

dumnealui, acum, mărește taxele, înseamnă că au făcut-o și ceilalți timp de 8 ani, pentru că 

este aceiași unitate de măsură. Precizează că propunerea dumnealui pentru dezbaterea 

publică a fost că nu se schimbă nici o cotă impozabilă. 

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că domnul Primar, prin votul 

celor de la PNL și PRO România au mărit taxele și impozitele locale pentru pășcăneni, le-au 

mărit în proporție de 400% pentru persoanele juridice. Precizează că nimeni nu neagă că 

legea prevede indexarea taxelor și impozitelor locale cu rata inflației, dar depinde la ce anume 

se aplică rata inflației, la care bază de impozitare. Precizează că dumnealor ca Partid Social 

Democrat nu au mărit niciodată taxele și impozitele locale așa cum au făcut-o dumnealor și au 

venit cu o propunere de a aplica această rată a inflației la altă bază de impozitare, tocmai 

pentru a diminua efectul de creștere al taxelor și impozitelor locale. 

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul municipiului Pașcani, precizează că atât 

timp cât cotele sunt în interval, acestea se pot diminua sau se pot mări.  
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 Se vorbește concomitent.  

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, spune domnului Primar că taxele și 

impozitele stau întotdeauna în dezbatere publică.  

 Se vorbește concomitent. 

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, precizează că amendamentul 

dumnealor, al celor din opoziție, cum a spus și domnul consilier Pantazi, că stă de când stă la 

mapa consilierilor, iar dumnealor - referindu-se la domnul Rățoi, nu au trimis nici în ultimă 

instanță un email către consilieri sau să dea la APL să le trimită pentru a fi studiate. 

Precizează că se vine cu niște propuneri care, din punctul dumnealui de vedere nu sunt 

serioase, pentru că dacă și-ar fi dorit micșorarea taxelor și impozitelor, veneau din start cu 

proiectul făcut cu taxe micșorate. Precizează că atât timp cât au văzut că cei din opoziție au 

cerut și au fost consecvenți pentru că și data trecută au cerut diminuarea, iar dumnealor data 

trecută au crescut taxele și de aceea zice că amendamentele și demersul dumnealor, de 

astăzi, nu i se pare unul serios. 

 S-au purtat discuții concomitent și în contradictoriu.  

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, precizează că propune o pauză în care 

liderii partidelor să pună toate amendamentele pe o hârtie, să le compare și să ia o decizie 

corectă, în folosul pășcănenilor. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, spune doamnei Nedelcu 

faptul că inițial a venit cu propunerea de a fi prezentate toate amendamentele și apoi să fie 

supuse la vot. Roagă ca discuțiile să se poarte pe subiect. Precizează că domnii de la PSD au 

prezentat amendamentele și întreabă pe domnul Viceprimar dacă mai are vreun amendament 

de făcut. 

 Domnul Rățoi Cristian, viceprimarul Municipiului Pașcani, precizează că mai are un 

amendament: la anexa nr. 1, art. 1 lit. c), la clădiri nerezidențiale aflate în proprietatea 

persoanelor fizice s-a propus inițial 1%, iar propunerea dumnealui este de 0,85%.  

- precizează că mai are un amendament: la anexa nr. 1, al capitolul 2 - impozite și taxe pe 

teren, teren aflat pe intravilan, teren construcții rang 2, propune ca în 2024 nivelul să rămână 

același ca în 2023, respectiv zona A - 9459 lei/ha, zona B - 6726 lei/ha, zona C - 4309 lei/ha, 

zona D - 2312 lei/ha, adică exact cum a fost în acest an. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă mai sunt alte 

amendamente de făcut. 

 Domnul Conache Eduard Cătălin, consilier local, precizează că în proiectul de 

hotărâre, la art. 1 lit. e) și f), cât și în anexa nr. 2, la capitolul 1 - impozite și taxe locale 

persoane juridice și impozite și taxe locale clădiri, are următoarele amendamente: 

- clădiri rezidențiale cu valoare impozabilă actualizată la nivelul anului 2023 este de 0,1% și 

propune ca pentru anul 2024 să fie la minimul prevăzut de lege, adică 0,08%; 

- clădiri nerezidențiale cu valoare impozabilă actualizată, nivelul aplicat în 2023 este de 1% și 

propunerea dumnealor pentru anul 2024 să fie de 0,85%; 

- la anexa nr. 2, capitolul 2 - impozitul și taxa pe teren, capitolul 2.1 - impozitul și taxa pe teren 

aflat în intravilan, cu construcții, rangul al 2-lea, propune ca pentru anul 2024, nivelul aplicat 

să rămână același cu anul 2023 și anume: zona A - 9459 lei/ha, zona B - 6726 lei/ha, zona C - 

4309 lei/ha, zona D - 2312 lei/ha. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că au fost 

prezentate toate amendamentele. Întreabă dacă mai sunt alte amendamente. Precizează că, 

la propunerea doamnei Nedelcu se va face o pauză pentru consultări.  
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 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, roagă să li se dea în scris amendamentele 

pentru a putea face o comparație cu amendamentele dumnealor. 

 Se ia pauză în intervalul orar 09,56-10,28. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că se reia ședința 

la 10,28. Precizează că au avut loc discuții și consultări în această pauză. Precizează că va 

da cuvântul doamnei secretar general pentru citirea amendamentelor și supunerea la vot a 

acestora, în ordinea de pe proiectul de hotărâre, așa cum prevede Codul administrativ.   

 Domnul Olariu Costel Sorin, consilier local, intervine și precizează că dumnealui nici 

până acum nu a primit nici un document și nu știe nimic despre ce vorbesc dumnealor acolo. 

Precizează că ar fi vrut să primească și dumnealui aceste documente pentru că în momentul 

în care lucrează pe un document sau pe două, se analizează cu pixul în mână, iar în ceea ce 

privește dezbaterea între grupurile politice, precizează că dumnealui nu a văzut-o și singurii 

care au lucrat pe documente au fost consilierii de la PSD, pe restul nu i-a văzut în sală să 

lucreze împreună cu domnul Pantazi, doamna Nedelcu și ceilalți consilieri de acolo. 

Precizează că din cauză că nu a primit nici un document, nici nu are ce vota. Precizează că îi 

cere domnului consilier Rățoi și domnului Conache, care au prezentat amendamentele, să le 

spună și dumnealor pe cifre, care ar fi impactul bugetar pentru că bănuiește că domniile lor au 

lucrat pe documente și știu.  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că se va trece la 

lucrările ședinței și că va acorda cuvântul doamnei secretar general. 

 Domnul Pantazi Dumitru, consilier local, precizează că nu s-a făcut nici o modificare 

în afara propunerilor pe care le-au făcut formațiunile politice inițial, că s-a rămas pe aceleași 

propuneri, nu s-a modificat nici un coeficient, nici o sumă vis a vis de suma per hectar pe 

teren agricol. Precizează că se merge în consiliu cu aceleași propuneri și că între dumnealor 

nu a intervenit nici o modificare față de propunerile inițiale. Precizează că în ceea ce privește 

impactul, dumnealor au evaluat la propunerile dumnealor, un impact de aproximativ 1 million 

de lei, dar dacă vor lua în considerare faptul că au văzut pe site-ul primăriei scoase la licitație 

o sumă de peste un milion de lei pentru panseluțe, lalele, copaci care s-au plantat, s-au uscat 

și se înlocuiesc. Precizează că s-au tăiat trandafirii și se cumpără anual flori, de două - trei ori 

pe an, cu banii din bugetul local. Precizează că dacă ar fi fost bani personali este convins că 

nu s-ar fi cheltuit și nu s-ar risipi asemenea sume. Precizează că trebuie să țină cont că orașul 

Pașcani nu este un oraș cum sunt alte orașe cu cifre de afaceri, cu venituri mult mai mari, ci 

este un oraș cu venituri la supraviețuire, ori dumnealor în loc să vină în ajutorul cetățenilor 

pentru că cetățenii sunt partenerii și contribuabilii, dumnealor gestionând banii și veniturile pe 

care le au dânșii. Precizează că de aceea trebuie să fie mai aplecați și mai binevoitori cu 

cetățenii Municipiului Pașcani și ține să precizeze că au trecut sărbătorile Pascale și nu s-au 

dat tichete valorice și ajutoarele scad de la un an la altul și situația este din ce în ce mai grea. 

Precizează că propunerile cu care s-a venit astăzi sunt infime și ca impact, acestea nu vor 

avea un impact mare asupra bugetului local, deci povara rămâne în continuare pe cetățeni și 

nu pe administrație. 

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează că din 

punctul dumnealui de vedere este bună această schimbare la față a municipiului și este un 

parcurs normal, iar lumea este mulțumită. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, acordă cuvântul doamnei 

secretar general.  
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 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, precizează că va da citire 

amendamentelor, iar dacă va omite ceva roagă să fie atenționată. Precizează că va începe cu 

amendamentul propus de grupul PSD - PMP referitor la taxa de salubrizare, fiind singurul 

amendament de acest fel, fiind vorba de modificarea articolului 1 litera k) din proiectul de 

hotărâre, amendamentul propus fiind următorul: „prin excepție de la prevederile Hotărârii 

Consiliului Local al Municipiului Pașcani nr. 29 din 27.02.2019 privind administrarea taxei 

speciale de salubrizare pentru persoanele fizice și juridice din Municipiul Pașcani și aplicarea 

planului tarifar aprobat prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Pașcani nr. 86 din 

09.08.2012 privind însușirea unor documente aprobate în cadrul ședinței Adunării Generale 

ADIS Iași în data de 25 mai 2012, taxa specială de salubrizare pentru persoanele fizice se 

stabilește în anul 2024 la un cuantum de 12 de persoană/lună pentru cetățenii din municipiu, 

fără suburbii, conform zonării. Precizează că se mai adaugă un articol, după cum urmează: 

prin excepție de la prevederile H.C.L. nr. 29 din 27.02.2019 privind administrarea taxei 

speciale de salubrizare pentru persoanele fizice şi juridice în Municipiul Paşcani şi aplicarea 

Planului tarifar aprobat prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Paşcani nr. 

86/09.08.2012 privind însuşirea unor documente aprobate în cadrul şedinţei Adunării 

Generale ADIS Iaşi din data de 25.05.2012, taxa specială de salubrizare pentru persoanele 

fizice se stabilește în anul 2024 la un cuantum de 8 de persoană/lună pentru cetățenii din 

suburbii, conform zonării. 

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează faptul că 

propunerea dumnealor inițială, pe subiectul taxa de salubrizare, este să se păstreze aceiași 

taxă de salubrizare din anul 2023, deci să nu o modifice deloc, nici în plus, nici în minus, în 

nici un caz în plus pentru că înțeleg și dumnealor presiunea financiară, dar nici să o scadă 

pentru că deja sunt hotărâri ale ADIS prin care tarifele pentru colectare, transport, depozitare 

și sortare s-au mărit. Precizează că s-ar putea să se ajungă în situația în care vor trebui să se 

aducă din nou bani de la bugetul local. Precizează că dumnealui speră să nu se mai ia bani 

din alte capitole pentru a se acoperi această taxă și speră să se continue procesul dumnealor 

de reciclare la Pașcani și să se încadreze cu costurile prin această taxă. Precizează că 

aceasta este poziția inițială și că aici nici dumnealui și nici colegii din PNL și PRO România nu 

au de făcut vreun amendament la această situație. 

 Domnul Conache Eduard Cătălin, consilier local, întreabă dacă pentru anul în curs 

taxa de salubritate acoperă necesarul taxei care se plătește de către Municipiul Pașcani.  

 Domnul Pintilie Marius Nicolae, primarul Municipiului Pașcani, precizează că doar 

anul acesta au reușit să acopere, până acum fiind deficitari. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot acest amendament prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 7 

 Împotrivă: 10 (10 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL   X 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN   X 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA   X 

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL   X 

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   
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7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU    X 

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA   X 

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN   X 

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA    X 

16. STAMATIN COSTEL   X 

17. VÎRLAN MIHAI   X 

Amendamentul nu a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, dă citire celui de-al doilea 

amendament: la acelați articon nr. 1 la punctul b) - este un amendament făcut atât de alianța 

PSD - PMP, prin domnul Pantazi, cât și de alianța PNL - PRO România, prin domnul Rățoi. 

Precizează că amentamentul se referă la procentul aplicat, în loc de 1% să fie 0,08% și 

această modificare să se facă și în cadrul Anexei nr. 1 a hotărârii. Precizează că fiind același 

amendament se va supune o singură dată la vot. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că supune la vot 

cel de-al doilea amendament. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Pentru: 17 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0    

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, precizează că va prezenta 

următorul amendament: la art. 1 punctul c). Precizează că aici sunt două amendamente 

referitoare la același punct. Precizează că amendamentul propus de grupul PSD - PMP, prin 
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domnul Pantazi este de a se modifica procentul de la 1% la 0,5% pentru clădirile 

nerezidenţiale aflate în proprietatea persoanelor fizice. Precizează că amendamentul făcut de 

grupul PNL - PRO România, prin domnul Rățoi, este de a se modifica procentul de 1% la 

0,85% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea persoanelor fizice. Precizează că 

sunt 2 amendamente și trebuie supuse la vot separat. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot prima propunere - cea a grupului PSD - PMP, de modificare a procentului de la 1% la 

0,5% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea persoanelor fizice. Cine este pentru? 

Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 7 

 Împotrivă: 10 (10 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL   X 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN   X 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA   X 

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL   X 

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU    X 

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA   X 

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN   X 

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA    X 

16. STAMATIN COSTEL   X 

17. VÎRLAN MIHAI   X 

Amendamentul nu a fost aprobat. 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot a doua propunere - cea a grupului PNL - PRO România, de modificare a procentului de la 

1% la 0,85% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea persoanelor fizice. Cine este 

pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 10 

 Împotrivă: 6 (6 abțineri) 

 Domnul Olariu Costel Sorin a precizat că nu participă la vot. 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE   X 
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6. MACOVEI VLAD-ANDREI   X 

7. NEDELCU GABRIELA    X 

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online - - - 

10. PANTAZI DUMITRU   X 

11. PINTILIE CIPRIAN   X 

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI   X 

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar al municipiului, precizează că următorul amendament 

se referă la art. 1 litera e): „Cota prevăzută la art. 460, alin. (1) din Legea nr. 227/2015 privind 

Codul fiscal se stabileşte la 0,1%, pentru clădirile rezidenţiale aflate în proprietatea sau 

deţinute de persoanele juridice”. Precizează că aici sunt două amendamente referitoare la 

același punct. Precizează că amendamentul propus de grupul PSD - PMP, prin domnul 

Pantazi este de a se modifica procentul de la 0,1% la 0,08% pentru clădirile rezidenţiale aflate 

în proprietatea sau deţinute de persoanele juridice. Precizează că amendamentul făcut de 

grupul PNL - PRO România, prin domnul Conache, este de a se modifica procentul de 0,01% 

la 0,08% pentru clădirile rezidenţiale aflate în proprietatea sau deţinute de persoanele juridice. 

Precizează că sunt 2 amendamente identice, astfel că se va supune la vot o singură dată. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot propunerea modificării procentului prevăzut la art. 1 lit. e) de la 0,01% la 0,08. Cine este 

pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 17 

 Împotrivă: 0 

 Abțineri: 0    

 

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   
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16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, precizează că următorul 

amendament face referire la art. 1 litera f) al proiectului de hotărâre: „f) Cota prevăzută la art. 

460, alin. (2) din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal se stabileşte la 1%, pentru clădirile 

nerezidenţiale aflate în proprietatea sau deţinute de persoanele juridice”. Precizează că aici 

sunt două amendamente referitoare la același punct. Precizează că amendamentul propus de 

grupul PSD - PMP, prin domnul Pantazi este de a se modifica procentul de la 1% la 0,5% 

pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea persoanelor fizice. Precizează că 

amendamentul făcut de grupul PNL - PRO România, prin domnul Conache, este de a se 

modifica procentul de 1% la 0,85% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea 

persoanelor fizice. Precizează că sunt 2 amendamente și trebuie supuse la vot separat 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot prima propunere - cea a grupului PSD - PMP, de modificare a procentului de la 1% la 

0,5% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea sau deţinute de persoanele juridice. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 7 

 Împotrivă: 10 (10 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL   X 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN   X 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA   X 

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL   X 

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU    X 

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA   X 

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN   X 

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA    X 

16. STAMATIN COSTEL   X 

17. VÎRLAN MIHAI   X 

Amendamentul nu a fost aprobat. 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot a doua propunere - cea a grupului PNL - PRO România, de modificare a procentului de la 

1% la 0,85% pentru clădirile nerezidenţiale aflate în proprietatea sau deţinute de persoanele 

juridice. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 10 

 Împotrivă: 6 (6 abțineri) 



17 
*Sedința extraordinară din 28 aprilie 2023 este înregistrată audio - video.  

*Prezentul proces verbal reprezintă sinteza dezbaterilor care au avut loc în cadrul ședinței și modul în care și-a exprimat votul 

fiecare consilier local, conform art. 138 alin. (13) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ 

 Domnul Olariu Costel Sorin a precizat că nu participă la vot. 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE   X 

6. MACOVEI VLAD-ANDREI   X 

7. NEDELCU GABRIELA    X 

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online - - - 

10. PANTAZI DUMITRU   X 

11. PINTILIE CIPRIAN   X 

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI   X 

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, precizează că următorul 

amendament se referă la modifcarea Anexei nr. 1 capitolul II.1 - impozitul/taxa pe terenurile 

amplasate în intravilan - terenuri cu construcții (rangul II). Precizează că aici sunt două 

amendamente referitoare la același punct. Precizează că amendamentul propus de grupul 

PSD - PMP, prin domnul Pantazi este de a se modifica după cum urmează: 

 Zona A - 8156 lei/ha 

 Zona B - 5690 de lei/ha 

 Zona C - 3601 de lei/ha 

 Zona D - 1903 lei/ha 

  

 Precizează că amendamentul făcut de grupul PNL - PRO România, prin domnul Rățoi, 

este de a se modifica după cum urmează: 

 Zona A - 9459 lei/ha 

 Zona B - 6726 de lei/ha 

 Zona C - 4309 de lei/ha 

 Zona D - 2312 lei/ha 

  

 Precizează că, fiind vorba despre două amendamente diferite la același punct, vor 

trebui supuse la vot separat. 

  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot prima propunere - cea a grupului PSD - PMP, de modifcare a Anexei nr. 1 capitolul II.1 - 

impozitul/taxa pe terenurile amplasate în intravilan - terenuri cu construcții (rangul II). Cine 

este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 7 
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 Împotrivă: 10 (10 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL   X 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN   X 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA   X 

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL   X 

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU    X 

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA   X 

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN   X 

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA    X 

16. STAMATIN COSTEL   X 

17. VÎRLAN MIHAI   X 

Amendamentul nu a fost aprobat. 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot a doua propunere - cea a grupului PNL - PRO România, modifcare a Anexei nr. 1 capitolul 

II.1 - impozitul/taxa pe terenurile amplasate în intravilan - terenuri cu construcții (rangul II). 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 10 

 Împotrivă: 6 (6 abțineri) 

 Domnul Olariu Costel Sorin a precizat că nu participă la vot. 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE   X 

6. MACOVEI VLAD-ANDREI   X 

7. NEDELCU GABRIELA    X 

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online - - - 

10. PANTAZI DUMITRU   X 

11. PINTILIE CIPRIAN   X 

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI   X 

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   
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17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, precizează că următorul 

amendament se referă la modifcarea Anexei nr. 2 - impozite și taxe persoane juridice - 

capitolul II.1 - impozitul/taxa pe terenurile amplasate în intravilan - terenuri cu construcții 

(rangul II). Precizează că aici sunt două amendamente referitoare la același punct. Precizează 

că amendamentul propus de grupul PSD - PMP, prin domnul Pantazi este de a se modifica 

după cum urmează: 

 Zona A - 8156 lei/ha 

 Zona B - 5690 de lei/ha 

 Zona C - 3601 de lei/ha 

 Zona D - 1903 lei/ha 

  

 Precizează că amendamentul făcut de grupul PNL - PRO România, prin domnul Rățoi, 

este de a se modifica după cum urmează: 

 Zona A - 9459 lei/ha 

 Zona B - 6726 de lei/ha 

 Zona C - 4309 de lei/ha 

 Zona D - 2312 lei/ha 

  

 Precizează că, fiind vorba despre două amendamente diferite la același punct, vor 

trebui supuse la vot separat. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot prima propunere - cea a grupului PSD - PMP, de modifcare a Anexei nr. 2 - impozite și 

taxe persoane juridice - capitolul II.1 - impozitul/taxa pe terenurile amplasate în intravilan - 

terenuri cu construcții (rangul II). Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 7 

 Împotrivă: 10 (10 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL   X 

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN   X 

3. CONSTANTINESCU PETRONICA   X 

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL   X 

5. HALDAN VASILE X   

6. MACOVEI VLAD-ANDREI X   

7. NEDELCU GABRIELA  X   

8. NEMȚANU ALEXANDRU    X 

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online X   

10. PANTAZI DUMITRU X   

11. PINTILIE CIPRIAN X   

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA   X 

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI X   

14. RĂȚOI CRISTIAN   X 

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA    X 

16. STAMATIN COSTEL   X 
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17. VÎRLAN MIHAI   X 

Amendamentul nu a fost aprobat. 

 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că va supune la 

vot a doua propunere - cea a grupului PNL - PRO România, modifcare a Anexei nr. 2 - 

impozite și taxe persoane juridice - capitolul II.1 - impozitul/taxa pe terenurile amplasate în 

intravilan - terenuri cu construcții (rangul II). Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  

Pentru: 10 

 Împotrivă: 6 (6 abțineri) 

 Domnul Olariu Costel Sorin a precizat că nu participă la vot. 

 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE   X 

6. MACOVEI VLAD-ANDREI   X 

7. NEDELCU GABRIELA    X 

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online - - - 

10. PANTAZI DUMITRU   X 

11. PINTILIE CIPRIAN   X 

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI   X 

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Amendamentul a fost aprobat. 

 

 Doamna Irina Jitaru, secretar general al municipiului, întreabă dacă sunt și alte 

amendamente de făcut, afară de cele care au fost deja prezentate și votate. 

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, întreabă dacă sunt alte 

amendamente, alte propuneri de făcut. Nefiind alte discuții, supune la vot proiectul de 

hotărâre, astfel cum a fost amendat. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 

Pentru: 10 

 Împotrivă: 7 (7 abțineri) 

  

Nr. 
Crt. 

Nume si prenume Vot 
Pentru/ Împotrivă/ Abținere 

1. AGAFIȚEI BOGDAN-GABRIEL X   

2. CONACHE EDUARD-CĂTĂLIN X   

3. CONSTANTINESCU PETRONICA X   

4. GRIGORIU MIHAI-GABRIEL X   

5. HALDAN VASILE   X 
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6. MACOVEI VLAD-ANDREI   X 

7. NEDELCU GABRIELA    X 

8. NEMȚANU ALEXANDRU  X   

9. OLARIU COSTEL-SORIN-online   X 

10. PANTAZI DUMITRU   X 

11. PINTILIE CIPRIAN   X 

12. PLEȘCAN MONICA-VASILICA X   

13. PRODAN IONUȚ-MIHAI   X 

14. RĂȚOI CRISTIAN X   

15. SPIRIDON MIHAELA-IULIA  X   

16. STAMATIN COSTEL X   

17. VÎRLAN MIHAI X   

Proiectul a fost aprobat.   

  

 Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, precizează că înainte de a 

închide ședința, va da cuvântul domnului Primar. 

 Doamna Nedelcu Gabriela, consilier local, intervine și precizează că dorește să 

justifice modul de votare, specificând că dumnealor, de la PSD, nu au votat proiectul pentru 

mărirea taxelor și impozitelor locale pentru că dumnealor au studiat cu atenție și au făcut și un 

impact financiar pe toate propunerile PSD-ului, tocmai pentru a veni în sprijinul persoanelor 

juridice care suferă foarte mult prin creșterile de taxe și impozite. Precizează că domnul 

Primar și colegii de la PNL, împreună cu domnul Rățoi și-au schimbat discursul deodată, 

pentru că până acum dumnealor spuneau că nu măresc taxele și impozitele, fapt care s-a 

întâmplat probabil la presiunea dumnealor, a celor din PSD și a domnului consilier PMP - 

Olariu Costel Sorin și de frica de a nu fi judecați de către electorat și au venit peste noapte cu 

niște amendamente care, practic, nu schimbă cu nimic și anume că orașul are un nivel de 

impozitare ridicat. Precizează că prin aceste amendamente făcute în fugă, în grabă, s-a 

încercat să se mascheze faptul că pășcănenii sunt supuși unor biruri destul de mari. 

Precizează că din aceste motive nu au votat. Precizează că în pauza care a avut loc nu s-au 

făcut consultări.  

 Domnul Pintilie Marius Nicoale, primarul Municipiului Pașcani, precizează că este 

surpins de capacitatea doamnei Nedelcu de a interpreta lucrurile și de a le pune într-o notă 

politică și că nu a văzut la nimeni altcineva așa ceva, cel puțin din politica locală. Precizează 

că din punctul dumnealui de vedere, chiar dacă dumnealui ca primar înțelege nevoia de a 

avea finanțe pentru proiecte, pentru că proiectele acestea nu sunt ale dumnealui, ci sunt ale 

orașului, poate să înțeleagă perioada dificilă prin care trece România, în general, că nimeni nu 

se aștepta la o inflație de 14%, deci dacă la propunerea colegilor - consilieri PNL și PRO 

România, au avut o discuție și a înțeles mesajul dumnealor, bineînțeles că este de datoria 

dumnealui să facă lucrurile să funcționeze, să aibă o armonie în această alianță care conduce 

astăzi consiliul local și să discute pentru a găsi puncte comune. Precizează că acesta este 

punctul dumnealui de vedere. Precizează că banii trebuie să îi aibă pentru oraș, atât pentru 

funcționare, pentru flori, pentru copaci, pentru bănci, pentru ceea ce se dorește, cât și pentru 

proiectele importante, pentru că nu se poate ca această comunitate să rămână la fel ca acum 

20 de ani. Precizează că din punctul dumnealui de vedere nu a mărit nici un fel de taxă pentru 

că inflația vine peste toată România și cotele propuse de dumnealui inițial erau aceleași ca și 

în anul trecut și în celălalt an, deci nu a făcut alte propuneri, iar astăzi, dacă împreună cu 

colegii dumnealui, a găsit niște soluții ca să compenseze într-un fel sau altul niște probleme cu 
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privire la impozitarea cetățenilor, este bucuros că a făcut-o și este bucuros că a găsit 

înțelegere cu colegii din alianță. Precizează că dacă aceasta este metoda, vor încera în 

continuare să negocieze lucrurile. Referitor la solicitarea de a se lua pauză, precizează că a 

stat la discuții și fiecare parte și-a spus punctul de vedere foarte clar și din punctul dumnealui 

de vedere, pe 4 capitole care s-au discutat în ansamblu, pe unul au căzut toți de acord - la 

clădirile rezidențiale, iar pe 3 capitole nu au căzut de acord. Precizează că s-a venit în 

consiliul local și s-a votat și consiliul local, așa cum este el configurat astăzi, a luat o hotărâre. 

Face precizarea că roagă pe toți consilierii, dacă se poate, să fie prezenți mieruri la o ședință 

a consiliului, convocată de îndată, pentru că sunt niște indicatori economici la sistemul de 

iluminat de votat. Precizează că joi trebuie să depună pe site-ul APM-ului documentația.  

 Domnul Pantazi Dumitru, consilier local, precizează că domnul Pintilie a făcut referire 

că orașul se întoarce în urmă cu 20 de ani, dar face precizarea că orașul arată la nivelul 

anului 2020, așa cum l-au lăsat dumnealor, poate în anumite aspecte chiar mai rău. Vis a vis 

de taxele și impozitele locale, pentru că domnul Primar susține că a venit în întâmpinarea 

cetățenilor, precizează că dumnealui are câteva scenarii făcute vis a vis de plata pe persoane 

fizice și persoane juridice și așa cum s-a votat, cetățenii vor vedea că vor plăti la fel ca anul 

trecut sau, în anumite situații, chiar mai mult. Prezintă mai departe cuantumul taxelor și 

impozitelor după scenariile efectuate după amendamentele propuse de dumnealor, 

comparativ cu amendamentele propuse de grupul PNL - PRO România. 

 Se vorbește concomitent. 

  Doamna Spiridon Mihaela Iulia, președinte de ședință, mulțumește tuturor 

pentru participare și declară închise lucrările ședinței. 

 

Ședința se încheie la 11:09. 

 

 

           PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                    SECRETARUL GENERAL AL 
MUNICIPIULUI PAȘCANI, 

        Consilier local  
  Spiridon Mihaela Iulia                                                    Irina Jitaru 


